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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) och vice ordföranden Karin Rågsjö 

(V) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras torsdagen den 3 april. 

 

§3 

Yttrande över remissen Uppdragsbekräftelse - 

Fossilbränsleoberoende organisation 2030 

AMN 2013-0432-.1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att som yttrande till 

kommunstyrelsen hänvisa till vad som sägs i detta 

tjänsteutlåtande. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 
I rapporten Fossilbränsleoberoende organisation 2030 görs en 

analys av den klimatpåverkan som stadens verksamheter och 

upphandlingar ger upphov till. Verksamheter och varugrupper som 

bedömts ha störst påverkan på klimatet har identifierats och förslag 

på åtgärder som på sikt kan minska denna påverkan ges. 

Arbetsmarknadsförvaltningens uppfattning är att vad som redovisas 

i rapporten är ett bra underlag inför stadens fortsatta arbete med 

energiomställning och för att nå målet om ett fossilbränslefritt 

Stockholm 2050. Alla nämnder och bolag föreslås ta fram ett eget 

handlingsprogram för nå målet om att staden ska ha en 

fossilbränsleoberoende organisation år 2030. Förvaltningen är 

positiv till förslagen och ser dessa som möjliga att genomföra. Det 

är dock angeläget att förslagen inarbetas i stadens miljöprogram och 

budget som är styrande för nämnder och bolag. De merkostnader 

som förslagen kan innebära bör följas upp eftersom målet om en 

fossilbränsleoberoende organisation i annat fall kan riskeras på 

grund av kostnadsskäl. 
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Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), 

ledamoten Kristian Ljungblad (C) samt ledamoten Anton 

Andersson m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Ulla 

Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), ledamoten 

Kristian Ljungblad (C) samt ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) 

förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att i huvudsak avslå 

förvaltningens svar på yrkande 

2. Att nämnden tillkännager som sin mening att takten i stadens 

klimatarbete måste öka och att arbetet bör ledas av ett 

klimatkansli inom stadsledningskontoret. 

3. Att i övrigt anföra följande:  

Vi noterar med tillfredsställelse att omställningen till en 

fossilbränsleoberoende organisation bara leder till marginellt ökade 

kostnader och hoppas få möjlighet att med förslaget som grund 

börja genomföra de olika förslagen redan i höst. 

Stockholm ska bli en hållbar stad som tillgodoser invånarnas behov. 

De stora klimatbovarna är mat, transporter och boende. För att 

minska klimatpåverkan och anpassa staden till nya förhållanden ska 

vi arbeta samordnat inom alla sektorer. Det kräver ett tydligt 

samhällsinflytande. Klimatarbetet ökar takten och ska ledas av ett 

klimatkansli inom stadsledningskontoret. 

I Vänsterpartiets förslag till budget finns en rad viktiga förslag för 

att skapa en hållbar stad. 
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Reservation 

Åsa Lindhagen m.fl. (MP) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen 

2. Att påpeka behovet av en central funktion under 

kommunstyrelsen för att driva och samordna klimatarbetet i 

Stockholm och för att påverka andra aktörer att vidta 

åtgärder för att Stockholm skyndsamt ska kunna fasa ut de 

fossila bränslena 

3. Att därutöver anföra följande 

Miljöpartiet har länge drivit kravet att Stockholms stad ska ta fram 

och implementera beräkningsmetoder för kommuninvånarnas 

klimatpåverkan utanför stadens gränser i form av konsumtion och 

resor.  Hittills har staden inte bedrivit något sådant arbete utan 

enbart räknat på de direkta utsläppen inom Stockholms geografiska 

gräns. Detta trots att nästan ingen produktion av mat och varor sker 

i staden och alla transporter utanför kommun- och landsgränser 

utesluts.  

I arbetet med en fossilberoende organisation måste staden snarast gå 

vidare med att kvantifiera utsläppen av växthusgaser vid produktion 

och transporter. Det måste även tas fram uppgifter om de varor som 

staden upphandlar och kravspecifikationer för upphandling av varor 

som produceras i stort sett utan fossil energi. Det behövs en central 

funktion under kommunstyrelsen för att driva och samordna 

klimatarbetet i Stockholm och för att påverka regering, landsting 

och andra aktörer att vidta nödvändiga åtgärder för att Stockholm 

skyndsamt ska kunna fasa ut de fossila bränslena. 

Utredningen visar på att stadens förutsättningar för att bli 

fossiloberoende i stort vilar på vad andra aktörer i samhället gör för 

förändringar i riktning att bli fossilfria, samt att politiska beslut om 

mål för år 2030 genomförs enligt plan. Stadens beroende av 

omvärlden är tydligt, men det finns all anledning att skyndsamt 

vidta de åtgärder som ligger inom förvaltningarnas rådighet. 

Fortums mål om att bli klimatneutrala senast år 2030 innebär att 

stadens fjärrvärme då blir fossiloberoende. När det gäller stadens 

direkta energianvändning är det angeläget att snarast avveckla 

koleldningen i Värtan för produktion av fjärrvärme, att avveckla 

koleldade värmepannor, endast köpa in fordon och varutransporter 

som drivs med förnybara drivmedel etc. Förutsättningar för 
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fossiloberoende bränslen är en viktig del och staden ska vara 

drivande i dessa frågor. Energieffektiviseringar är fortsatt viktiga för 

att minska behovet av biobränsle som kommer att bli en bristvara 

framöver.  

Elen som köps in är idag miljömärkt och har därmed inget eller 

måttliga utsläpp av koldioxid. Men det finns ett stort värde såväl 

miljömässigt som ekonomiskt att minska onödig elkonsumtion. Det 

är sannolikt även helt nödvändigt. Byte till lågenergibelysning i 

stadens fastigheter bör tas med i förvaltningens uppdrag då många 

fastigheter idag har en äldre modell av belysning som drar mycket 

el. 

För delar av stadens verksamhet, såsom skolor och äldreomsorg, är 

inköp och hantering av livsmedel ett viktigt bidrag för stadens 

sammanlagda arbete till en fossilbränsleoberoende organisation. Det 

handlar främst om att köpa in livsmedel med totalt sett låg 

klimatpåverkan. En minskad andel av kött är mycket viktigt. Det är 

även betydelsefullt att minska svinnet av mat i alla led samt att 

samla in det svinn som väl uppstår för rötning till biogas.  

Staden bör därmed fokusera på att ta fram en kostpolicy som 

omfattar klimatutsläpp från livsmedel, anta ett mål om minskat 

svinn av mat samt anta ett mål om nära 100 procent insamling av 

stadens eget matavfall. Utöver detta är det fortsatt viktigt att minska 

behovet av uppvärmning och el i staden fastigheter genom 

energieffektiviseringar och byte av belysning. 

 

§4 

Yttrande över remiss om Stockholms stads kemikalieplan 2014 – 

2019 

AMN 2014-0010-01-06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att som yttrande till 

kommunstyrelsen hänvisa till vad som sägs i detta 

tjänsteutlåtande. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att justera paragrafen 

omedelbart. 
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Ärendet 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens förslag till kemikalieplan 

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 utgår från en 

övergripande vision: Giftfritt Stockholm 2030- kemikaliearbete i 

världsklass. I planen ges förslag på åtgärder och strategier som kan 

genomföras på kortare sikt för att utveckla staden i riktning mot 

visionen. I alla områden ges särskild vikt åt åtgärder som syftar till 

att minska barns och ungdomars exponering för farliga ämnen. 

Arbetsmarknadsförvaltningens uppfattning är att planen är ett bra 

underlag inför stadens fortsatta arbete för ett giftfritt Stockholm 

2030. Ett kemikaliecentrum föreslås i planen och har tilldelats 

resurser i kommunfullmäktiges beslut om budget för 2014. 

Kemikaliecentrums roll är att ge stöd till alla nämnder och styrelser 

även om de själva fortfarande har ansvaret för att arbeta med 

frågorna inom sitt område. 

Förvaltningen ser det som positivt att kemikalieplanen knyter an till 

målen i Miljöprogram för Stockholm 2012-2015 inom målområdet 

Giftfria varor och byggnader. Det är dock angeläget att förslagen 

inarbetas även i stadens budget som är styrande för nämnder och 

bolag. De merkostnader som planen kan innebära bör följas upp 

eftersom målet om giftfritt Stockholm i annat fall kan riskeras på 

grund av kostnadsskäl. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), 

ledamoten Kristian Ljungblad (C) samt ledamoten Anton 

Andersson m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Karin Rågsjö (V) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Ulla 

Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), ledamoten 

Kristian Ljungblad (C) samt ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) 

förslag till beslut. 
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Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Att överlämna ärendet utan eget ställningstagande. 

Reservation 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen 

2. Att därutöver anföra följande 

Vi ser mycket positivt på att förlaget till kemikalieplan äntligen är 

färdigt och tycker att många viktiga delar av stadens 

kemikaliearbete har tagits med. Vi är också nöjda med att barns 

exponering för kemikalier har fått en central roll i förslaget. Vi 

välkomnar att ambitionerna åter höjs sedan Miljömiljardsprojektet 

"Nya gifter – nya verktyg" (2004-2008) avslutades. 

Vi instämmer helt i prioriteringen att minska barns exponering för 

skadliga kemikalier, men anser därutöver att utfasning av 

persistenta och bioackumulerande ämnen och användningen av 

giftfria byggmaterial bör vara viktiga områden att arbeta. Dessa två 

områden kan ge skadlig påverkan på mycket lång sikt och blir svåra 

att hantera när problem uppstår. Inom dessa tre områden (barn, 

byggmaterial och persistenta kemikalier) är det extra viktigt att 

”ska-krav” ställs och att man undviker formuleringar som ”bör inte 

användas” då detta kommer att försvåra uppföljning och eventuell 

påföljd om kraven inte följts. Vi anser också att det är extra viktigt 

att försiktighetsprincipen används inom dessa prioriterade områden. 

Även vid olika typer av upphandling är ”ska-krav” att föredra 

framför ”bör” och ska göras i de fall där det finns laglig möjlighet. 

Staden bör verka för utökade möjligheter att ställa sådana krav (se 

till exempel ärende 16 om EU-arbetet). Staden är dessutom en så 

stor aktör att det kan vara befogat med riktade teknikupphandlingar, 

ibland tillsammans med andra kommuner (se till exempel ärende 8 

om policy för golv med ftalater). Upphandlande förvaltning eller 

bolag måste få tydliga riktlinjer med beskrivning av vad som inte 

ska upphandlas och vilka miljökrav som ska ställas. Annars kan det 

vara mycket svårt att ställa någon till svars vid en uppföljning av de 

ställda kraven. Uppföljning av kraven är mycket viktigt och vi vill 

speciellt trycka på vikten av påföljd om kraven inte har följts. 
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Vi anser att det är viktigt att staden ska kunna sätta en högre 

standard för kravställande och att man t.ex. ska kunna exkludera 

ämnen som ännu inte hunnit uppföras på några listor om man 

bedömer att det kan finnas risker med dessa. Staden är en stor aktör 

som har stor inverkan och bör därför gå före. Staden har också 

många underaktörer som kan behöva tydlighet. Därför anser vi att 

kemikalieplanen kommer att vara viktig som ett basalt övergripande 

dokument för att styra stadens alla verksamheter, men att starkare 

krav kan komma att ställas inom specifika viktiga områden, 

exempelvis för byggmaterial eller för upphandling av inredning och 

utrustning inom skolor och förskolor. Vid en miljödiplomering av 

förskolor kan t.ex. en tydlig grupp uppställda mål och riktlinjer 

prickas av och därmed ge en större tydlighet för förskolans ledning 

och för föräldrar till barnen på förskolan. T.ex. kan det behövas en 

saneringsplan för utfasning av ftalater där barn vistas. 

Det är viktigt att Kemikaliecentrum finns tillgängligt med stöd och 

hjälp och kan tillhandahålla styrdokument för att hjälpa 

verksamheter att fasa ut produkter och material som kan innehålla 

skadliga ämnen. 

Stadens kemikaliearbete bör tydligt lyfta fram förslag på åtgärder på 

nationell eller EU-nivå, där sådana behövs för bättre måluppfyllelse. 

Ett exempel är skatter på farliga ämnen som inte kan förbjudas, där 

det finns alternativ som inte kommer till användning av 

kostnadsskäl.  

Vi anser att man bör överväga hur information om farliga ämnen i 

bestämda produkter som inhämtats genom tillsyn, upphandling eller 

på annat sätt kan göra mer lättillgänglig för hushåll, småföretag och 

andra brukare samt föreningar och andra medkommunikatörer. Vi 

anser att staden bör fördjupa samarbetet med ideella 

miljöorganisationer om kemikaliefrågor. 

Då kemikalieområdet snabbt kan förändras och då planen är ny och 

oprövad anser vi att det är viktigt att efter två år ha en genomgång 

av möjliga problemområden och möjlighet till en eventuell 

revidering av kemikalieplanen. 

Förutom de kemikalier som ”importeras” till staden med varor och 

produkter som vi använder finns det även skadliga ämnen som kan 

bildas av stadens egen verksamhet. Exempelvis kan linoljeprodukter 

ge upphov till förhöjda halter av formaldehyd och fuktskadad 

betong kan avge organiska ämnen som kan ge hälsoeffekter i 

inomhusmiljön. Andra exempel där stadens egna verksamheter kan 

ge avtryck på miljön är t.ex. fjärrvärmeproduktion och 
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avloppshantering. Sopförbränning leder t.ex. till bildning av 

dioxiner, speciellt vid för låg temperatur, och användning av 

hypoklorit för rening av nya membranfilter i avloppsreningsverk ger 

upphov till bildning av persistenta klororganiska föreningar, vilket 

t.ex. kan undvikas genom att byta ut hypoklorit mot väteperoxid. I 

dessa fall är det viktigt att staden har kunskap om dessa processer 

och arbetar proaktivt med information och tillsyn för att minska 

risken för bildning och frisättning av dessa skadliga ämnen, både 

för en förbättrad inomhusmiljö och för att förhindra utsläpp av 

skadliga ämnen till mark eller vatten. 

Vi anser att kemikalieplanen är ett bra grunddokument, men det är 

också tydligt att planen är en start och inte en lösning. Arbetet 

kommer att starta med godkännandet av planen. Kemikaliecentrum 

kommer att få en enorm uppgift att lösa och det kommer att behövas 

koordination, resurser och hjälp utifrån för att kunna nå målet om 

ett giftfritt Stockholm. Precis som med staden miljöprogram 

kommer det att finnas ett stort behov av att samordna och informera 

stadens nämnder och bolag om innehållet i planen. Nya 

underdokument för styrning och uppföljning kommer att behöva tas 

fram. Vi efterlyser också en stor tydlighet i styrdokumenten för att 

uppnå en bättre användarvänlighet. Vilka kemikalier får inte 

användas, var gäller specifika riskbedömningar, när kan undantag 

beviljas, hur kommer arbetet att följas upp? Även arbetet mot 

allmänhet och företag kommer att bli krävande. Det är därför av 

största vikt att kemikaliecentrum tilldelas tillräckliga resurser och 

att finansieringen tryggas på längre sikt. 

Vi måste starta nu och inte sedan. Det är viktigt att visionen om ett 

Giftfritt Stockholm inte bara stannar vid en vision. 

 

§5 

Yttrande över remiss om Förslag till strategi för att motverka  

hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019 

AMN 2014-0045-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen.  

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att paragrafen justeras 

omedelbart. 
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Ärendet 

I socialnämndens verksamhetsplan för 2012 angavs att nämnden 

skulle ta fram en samlad strategi för stadens hemlöshetsarbete. 

Socialnämnden godkände i november 2013 förslaget till strategi för 

att motverka hemlöshet i Stockholm stad 2014-2019 och 

överlämnade ärendet till kommunstyrelsen. Förslaget har remitterats 

till Arbetsmarknadsnämnden m.fl. för yttrande. 

Den föreslagna strategin fokuserar i första hand på hur 

socialtjänsten i Stockholms stad kan arbeta för att motverka 

hemlöshet. Det förebyggande arbetet anges som särskilt viktigt. 

Målet för den enskilde är ett eget boende och alternativet är att hitta 

så stadigvarande boendelösningar som möjligt. Att hemlösa 

personer får en egen försörjning och sysselsättning ses i strategin 

som viktiga komponenter för att framgångsrikt motverka hemlöshet. 

Samverkan med andra huvudmän, intresseorganisationer, 

kommunala och privata bostadsbolag lyfts fram som viktigt. 

Tidsplanen för strategin är 2014-2019. 

Förvaltningen tillstyrker den föreslagna strategin med följande 

synpunkter. 

I Jobbtorg Stockholms uppdrag ingår bl.a. att ge insatser enligt 

socialtjänstlagen (SoL) till arbetslösa personer med målet att de ska 

bli självförsörjande genom arbete eller studier. Samverkan sker med 

Arbetsförmedlingen, stadsdelsnämnderna och andra aktörer.  I den 

utsträckning som personer i de olika målgrupperna för Jobbtorg 

Stockholm också är hemlösa så ingår det i förvaltningens uppdrag 

att ha en nära samverkan med stadsdelsnämnderna och andra 

aktörer så att även dessa deltagare kan få egen försörjning och 

sysselsättning. 

Förvaltningens erfarenhet är att ett ordnat boende, trygghet och 

struktur i vardagen är viktiga inslag för ett framgångsrikt arbete 

med personer som är arbetslösa och/eller har en annan social 

problematik. Insatserna måste vara individuellt utformade med krav 

anpassade till den enskilde för att inte förvärra situationen. 

Inblandade aktörer måste jobba parallellt med olika stödinsatser och 

i nära samverkan med varandra och den enskilde. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), 

ledamoten Kristian Ljungblad (C) samt ledamoten Anton 

Andersson m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Karin Rågsjö (V) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Ulla 

Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), ledamoten 

Kristian Ljungblad (C) samt ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) 

förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att delvis ställa sig bakom 

förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Att i övrigt anföra 

Det aktuella dokumentet borde döpas om till ”Förslag till 

socialtjänstens strategi för att motverka hemlöshet”. Socialtjänsten 

ska arbeta vräkningsförebyggande med dem som redan har en 

bostad och riskerar förlora den.  Socialtjänsten ska även som en del 

av arbetet med rehabilitering av personer med t.ex. 

beroendeproblem och psykisk funktionsnedsättning hjälpa folk till 

olika typer av boenden.  Hushåll som har svårt att hävda sig på 

dagens bostadsmarknad i Stockholm ska få hjälp av socialtjänsten 

så att de kan ha en godtagbar boendestandard. Staden måste ha 

nolltolerans mot vräkning av barnfamiljer.  Går det inte att stoppa 

en vräkning i något enstaka fall måste hög beredskap finnas för att 

ge familjen andra stödinsatser som de då förmodligen är i behov av. 

Men att stoppa vräkningen av barnfamiljer kommer inte att innebära 

att problemet med bostadslösa barnfamiljer försvinner. 

Socialtjänsten bygger inga nya bostäder.  Socialtjänsten bestämmer 

inte om ett hushåll ska godkännas som hyresgäst av en hyresvärd.  

Socialtjänsten sätter inte hyresnivåer som i många fall i dag är så 
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höga att folk med begränsade ekonomiska resurser inte kan komma 

i fråga som hyresgäster på dagens bostadsmarknad, ännu mindre 

skaffa sig kapital för att köpa sig en bostadsrätt.  De hyresnivåer 

som socialtjänsten i dag godkänner som högsta hyra för olika 

hushållskonstellationer är så låga att många försörjningsstödstagare 

inte får försörjningsstöd till hela hyran.  Samtidigt är det mycket 

svårt att bli godkänd som hyresgäst hos en ny värd – ofta även hos 

samma som man redan hyr av - trots att man vill byta till billigare.  

Dessutom har hyresnivåerna för andrahandsboenden, särskilt 

bostadsrätter, skjutit i höjden sedan hyressättningen för dessa blivit i 

stort sett fri. 

För många som har undermåliga bostadsförhållanden är problemet 

att de inte har kommit in på bostadsmarknaden överhuvudtaget.  

Detta gäller för både barnfamiljer och ensamstående.  De bor t.ex. 

inneboende hos vänner eller hyr uthyrningsrum med egen ingång. 

Fantasin är gränslös.  Men resultatet blir ofta ytterst 

otillfredsställande. 

Problemet med hemlöshet och bostadslöshet går inte att lösa genom 

de medel som socialtjänsten har till sitt förfogande.  Lösningen är i 

stället en helt annan bostadspolitik än vad den borgerliga alliansen 

driver. Ökad kunskapssegregering och ett ökande antal som varken 

studerar eller jobbar kommer med all sannolikhet öka rekryteringen 

in i hemlöshet. Nedan återfinns vänsterpartiets förslag på strategi 

från 2010. 

Förslag på punkter i en tydlig stadsövergripande plan mot 

hemlöshet 

- Förstärk arbetet med barn och ungdomar i riskzon så att de 

inte hamnar på härbärge 

- 0-tolerans för vräkningar av barnfamiljer och äldre 

- 500 lägenheter per år under fem år varav tränings- och 

försökslägenheter vid behov 

- 100 lägenheter i stödboenden per år för hemlösa med 

psykisk problematik eller med behov av att bo kollektivt 

- Hemlösa som får lägenhet har rätt till boendestöd och arbete 

i sociala arbetskooperativ  

- Budget- och skuldrådgivning samt skuldsanering ska 

erbjudas alla som önskar 

- Individuell handlingsplan för alla hemlösa 

- Hemlöshetskoordinatorer i stadsdelsnämnderna för att 

stoppa vräkningar och nyrekrytering  
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- Ersätt daghärbärgen med sociala kooperativ som har en klar 

och tydlig inriktning 

- Minska antalet härbärgen och satsa istället på andra typer av 

boenden 

- Inför 29 årsgräns på härbärgen – ingen ung vuxen ska bo på 

härbärge 

- Förstärk kompetensen inom hemlöshetsområdet i alla 

berörda nämnder och styrelser 

- Kommunala bostadsbolag ska inte diskriminera människor 

med ekonomiskt bistånd vid uthyrning av lägenheter 

- Privata hyresvärdar måste lämna betydligt fler 

försökslägenheter till bostadsförmedlingen. 

Reservation 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen 

2. Att därutöver anföra följande 

Det har ganska länge funnits en konsensus bland alla partier i både 

riksdag och Stockholms kommunfullmäktige om att barn inte ska 

vräkas från sina hem. Detta är nu som bortblåst i förslaget till 

strategi för att motverka hemlösheten i Stockholms stad. Ingenting 

alls sägs om noll vräkningar av barnfamiljer, något det tidigare 

funnits en bred samsyn om är ett viktigt mål. Det finns inte ens 

något delmål eller övergripande mål om att färre barnfamiljer än 

idag ska vräkas från sina hem. I stället sätts delmål om att en 

barnkonsekvensanalys ska göras inför en avhysning (vräkning) av 

en barnfamilj och att barnfamiljer som vräkts ska erbjudas en 

”återbesökstid inom 5 dagar” efter att vräkningen verkställts. Detta 

är inga höga ambitioner. Strategin bör kompletteras med målet 

”Inget barn ska vräkas”. 

Genomgående i förslaget till strategi saknas kvantitativa mätbara 

delmål och övergripande mål. Ingenting sägs om hur mycket 

hemlösheten kan förväntas minska bland olika målgrupper, på kort 

eller lång sikt. Vi anser att ärendet bör återremitteras för 

omarbetning och komplettering med kvantitativa delmål. 

Det finns inget mål alls om att antalet vräkningar, eller ansökningar 

från Kronofogden om vräkningar, ska minska och följaktligen inte 

heller något om i vilken omfattning de skulle kunna minska. I stället 
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står det diffust att stadens vräkningsförebyggande arbete ska 

”intensifieras”. 

I förslaget påpekas det starka sambandet mellan egenförsörjning 

och möjligheten att erhålla/behålla en bostad. Samtidigt finns endast 

ett vagt mål om att ”verka för att antalet hemlösa personer i 

sysselsättning ökar”. Det är en brist att strategin avgränsas till i 

huvudsak socialtjänstens insatser. Hemlöshet är i första hand en 

bostadspolitisk fråga och det skulle behövas ett större helhetsgrepp 

och ansats till en bredare strategi, där fler berörda parter (andra 

fackförvaltningar och bolag, Arbetsförmedlingen m.fl.) 

involverades. 

Inte ens när det gäller Bostad först är förslaget till strategi tydligt, 

trots de goda erfarenheter som hunnit göras i Stockholm. Huruvida 

”Trappan-modellen” eller ”Bostad först” är att föredra beskrivs som 

någonting som främst forskarna diskuterar. Det görs inget 

ställningstagande om att staden borde satsa mer på Bostad först. 

Trots att forskning entydigt visat att en fast bostad i själva verket 

ofta är en förutsättning för att en person ska kunna ta tag i 

eventuella andra problem som missbruk eller psykisk ohälsa. 

Ytterligare en brist är att relevanta brukarorganisationer och 

personer med egen erfarenhet av hemlöshet inte verkar ha 

involverats i framtagandet av strategi. Om så har skett är det i vart 

fall inget som framgår av ärendet. Vi föreslår att ärendet remitteras 

till relevanta brukarorganisationer för synpunkter som ska beaktas i 

utformningen av strategin. 

 

§6 

Yttrande över remiss angående om Kommunstyrelsen ska 

genomföra en detaljerad krav- och behovsanalys avseende 

avtalets ändamålsenlighet samt fatta beslut om nyttjande av den 

andra optionsperioden till och med 2018-12-31 alternativt 

genomföra förnyad centralupphandling av gemensam IT-

service (GSIT) 

AMN 2014-0048-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 



 Protokoll AMN 2014-04-01 

Sida 15 (37)  

 

 

 

 

 

Ärendet 

Inför att avtalet om gemensam it-service med Volvo it löper ut den 

31 december 2016 har stadsledningskontoret gjort en detaljerad 

krav- och behovsanalys för att avgöra om avtalet ska förlängas och i 

så fall under vilka förutsättningar detta ska ske. Förslaget från 

stadsledningskontoret är att avtalet förlängs i syfte att möjliggöra en 

kontrollerad överföring under den sista optionsperioden (fram till 

2018) och att förberedelser för en ny upphandling påbörjas 

omgående. 

Arbetsmarknadsförvaltningen stödjer förslaget från 

stadsledningskontoret och delar många av de slutsatser som finns i 

den detaljerade krav- och behovsanalysen. Förvaltningen 

understryker att vuxenutbildningen och sfi bör involveras i den 

fördjupade översynen av den pedagogiska it-miljön som föreslås. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), 

ledamoten Kristian Ljungblad (C), ledamoten Anton Andersson 

m.fl. (S) samt ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordförande Karin Rågsjö (V) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Ulla 

Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP), ledamoten 

Kristian Ljungblad (C), ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) samt 

ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att delvis ställa sig bakom 

tjänsteutlåtandet 

2. Att inte förlänga nuvarande avtal med Volvo IT när avtalet 

löper ut 2016-12 -31 

3. Att i övrigt anföra 
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Det nuvarande avtalet har inneburit enorma kostnader för 

Stockholms skolor. Det är fullt möjligt att genomföra en ny 

upphandling med hög kvalité innan avtalet med Volvo IT löper ut. 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Socialdemokraterna har vid flertalet tillfällen framfört kritik 

avseende de funktionsbrister och stora och onödiga kostnader i det 

nuvarande GS-IT-systemet. När kommunfullmäktige beslutade om 

att förlänga avtalet med Volvo-IT i maj 2013 reserverade vi oss 

emot beslutet och förordade införandet av ett nytt system som 

garanterar god funktionalitet. I ärendet skrev vi bland annat 

följande: 

’Vi finner det anmärkningsvärt att en upphandling som omsätter så 

stora ekonomiska belopp och som samtidigt har varit föremål för så 

mycket kritik som GS-IT förlängs utan att en ordentlig analys görs 

av ärendet. Att enkelt avfärda en ny upphandling med invändningen 

att det är en stor process ter sig märkligt när det är uppenbart att det 

finns starka funktionsbrister som ännu inte kunnat åtgärdas.’ 

GS-IT har bland annat av stadens egna revisorer och externa 

utvärderare fått skarp kritik för systemets bristande 

användarvänlighet och förmåga att leva upp till alla de behov som 

finns inom stadens verksamheter. Detta har i synnerhet varit ett stort 

problem inom skolan där systemets bristande flexibilitet fått 

negativa konsekvenser för IT-användningen i undervisningen.  

Stockholms stad bör ersätta det nuvarande systemet med en ny 

funktionell IT-lösning. Att Stadsledningskontoret i det läget 

planerar för en förlängning avtalet är därför olyckligt. 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Vi var kritiska till den förlängning av avtalet om gemensam IT-

service som gjordes under våren 2013. Stadens IT-service har varit 

föremål för omfattande intern kritik, främst inom skolan där 

elevernas undervisning och lärarnas arbetssituation drabbats 

negativt. En ordentlig analys av GS-IT borde ha föregått 

förlängningen av avtalet.  
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Att en mer grundlig genomgång av stadens IT-service nu har 

genomförts är positivt. Vi stödjer det beslutsalternativ som innebär 

möjlighet att genomföra en kontrollerad överföring under den sista 

optionsperioden. Att en sådan möjlighet inte var möjlig att införa i 

avtalsförlängningen till 31 december 2016 är beklagligt 

 

§7 

Arbetsmarknadsnämndens underlag för budget 2015 med 

inriktning 2016 och 2017 

AMN 2014-0078-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner underlag för budget för 

2015 med inriktning 2016 och 2017. 

2. Arbetsmarknadsnämnden justerar paragrafen omedelbart. 

Ärendet 

Enligt kommunallagen ska en kommuns budget innehålla en plan 

för ekonomin för en period om tre år. Den plan som nu är aktuell att 

ta ställning till omfattar åren 2015 till och med 2017. Stadens 

nämnder ska analysera vilka frågor som påverkar verksamhetens 

utveckling och ekonomi. Utgångspunkten för detta är stadens 

Vision 2030, förändringar i omvärlden samt analyser av den egna 

verksamhetens utveckling. Större avvikelser eller förändringar 

jämfört med den plan som kommunfullmäktige beslutade om i 

budget 2014 ska analyseras och kommenteras. 

Under kommunfullmäktiges tre inriktningsmål görs en övergripande 

och sammanfattande analys av verksamheten för åren 2015 till och 

med 2017. Ärendet redogör för hur nämndens verksamhet påverkas 

av utvecklingstendenser, strukturella frågor och förändringar i 

omvärlden, den förväntade utvecklingen för nämndens 

verksamhetsområden samt en sammanfattande ekonomisk analys 

och därefter redovisas en lokalförsörjningsplan. 

Stockholm är landets ledande tillväxtregion. Det kräver en 

arbetsmarknad där arbetsgivare kan rekrytera den kompetens de 

behöver och där stockholmarna har möjlighet att få sitt första jobb, 

byta bransch, komma tillbaka eller studera vidare. 

En rad utmaningar har identifierats för de kommande åren. 

Arbetslösheten bland unga, utrikesfödda, för personer med en 

funktionsnedsättning eller som har kort eller ingen 

utbildningsbakgrund riskerar att ligga kvar på en hög nivå även när 
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konjunkturen vänder. För dem vill nämnden utöka sina insatser. 

Samtidigt förutses arbetskraftsbrist inom en rad områden. 

Utbildningsinsatser, både inom sfi och vuxenutbildning, kommer att 

vara en framgångsfaktor för Stockholms fortsatta tillväxt. 

Sedan starten har målgruppen på Jobbtorg Stockholm förändrats 

både till antal och sammansättning. Fler har en mer komplex 

bakgrund och behöver mer individualiserat stöd. Nämnden ser ett 

behov av att fortsätta samarbetet med stadsdelsnämnderna för att nå 

fler av dessa långtidsarbetslösa. De olika formerna för 

visstidsanställningar inom Stockholms stad föreslås fortsätta och 

utvidgas till fler verksamheter för att ge fler möjligheten att få en 

arbetslivserfarenhet på väg mot en fast anställning. 

Det utökade uppsökande arbetet för unga 16-19 år som varken 

studerar eller jobbar bör fortsätta. De arbetssätt som utvecklats för 

att få så många som möjligt tillbaka till studier eller till en annan 

aktiv insats kräver fortsatt finansiering. Nämnden vill också se en 

förlängning av insatser till unga, 20-25 år, i de områden där 

arbetslösheten är hög. 

Nämnden förutspår att utbildningsinsatser blir viktigare både för att 

bekämpa arbetslöshet och möta arbetskraftsbrist. För att minska 

utanförskapet föreslås särskilda insatser för att hitta fler och nya 

vägar till studier för dem med kort utbildningsbakgrund. Ett utökat 

samarbete mellan sfi, komvux och Jobbtorg Stockholm för att 

utveckla både utbildningsformer och det stöd som krävs föreslås. 

Lärlingsutbildningar ska utvecklas för att passa den målgrupp av 

unga som står utanför både skola och arbetsliv. Den ökade 

yrkesinriktningen inom sfi föreslås fortsätta för att korta vägen till 

jobb. 

Samverkan med arbetsgivare, inom staden och med 

Arbetsförmedlingen fortsätter att vara avgörande för att fler 

stockholmare ska kunna matchas med behoven på arbetsmarknaden. 

Stockholmare växer med jobb och utbildning. Det vinner hela 

Stockholm på. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP) 

samt ledamoten Kristian Ljungblad (C) föreslog att nämnden skulle 

besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Ulla 

Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP) samt ledamoten 

Kristian Ljungblad (C) förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Att arbetsmarknadsnämnden beslutar att delvis bifalla 

förvaltningen förslag till beslut 

2. 2. Att i övrigt anföra 

Regeringens arbetslinje har resulterat i ökad arbetslöshet, detta 

drabbar självklart de som står längst bort från arbetsmarknaden.  

Långtidsarbetslösheten har ökat i Sverige med 187,5%  mellan 

oktober 2006 – februari 2013. I Stockholm är 29, 4 % 

långtidsarbetslösa. 

Det finns inga snabba lösningar, utan flera lösningar krävs under en 

längre period.  

Det finns en otrygghet i Stockholm. I vissa delar av den här ”stan” 

finns en massarbetslöshet, en strukturell arbetslöshet, osäkra 

anställningsvillkor.  Och den stora fattigrädslan; Arbetslös= Fattig 

= 40 % av de som har försörjningsstöd är arbetslösa. 41,5% av 

samtliga arbetslösa i Stockholm saknar A kassa. Av unga arbetslösa 

är det 69,1 % som saknar A- kassa. Det är det som skapar 

fattigdomen i arbetslöshetens skugga. Vänsterpartiet har i sin 

budget ytterligare 179 miljoner kronor mer än borgarna för 

arbetsinsatser som gör skillnad. 

Social hållbarhet 

Fler chanser, fler möjligheter. En jämlik stad öppnar dörrarna för 

alla Stockholmare. Och social hållbarhet är stadens viktigaste ord. 

Stockholmsvänsterns politik gör detta möjligt. 

Stärk komvux 
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Se utbildning som en investering. All forskning pekar på att 

utbildning är nyckeln ut på arbetsmarknaden. Lågutbildade som står 

långt från arbetsmarknaden ska kunna bättra på sin grundutbildning, 

för att ha chans att få arbete. Att 14 % saknar fullgjord grundskola 

och bara 40 % har gymnasieutbildning av på jobbtorgen visar att 

kortkurser inte motsvarar behoven.  Vi vill satsa på ökad kommunal 

vuxenutbildning på både grundskole- och gymnasienivå. 

Investering i kunskap är grunden i ett modernt samhälle. Vi 

vänsterpartister satsar 35 miljoner mer på komvux 2014. De 

långtidsarbetslösa som saknar behörighet till gymnasiet får läsa in 

gymnasiekurser i svenska, engelska och matematik med 

försörjningsstöd. För  det finns i dag en mycket låg efterfrågan på 

arbetssökande utan gymnasium. 

Unga och arbetslösa 

Alla flickor och pojkar 16-19 år som ingår i stadens 

uppföljningsansvar ska inom en månad ha börjat en individuell 

planering med långsiktiga mål.  De 12 %  som saknar behörighet till 

nationellt program ska få stöd för att klara kraven. 

Stockholmsvänstern riktar insatser mot alla unga arbetslösa i 

Stockholm. I varje stadsdel finns unga vuxna i riskzonen, som 

varken har kontakt med arbetsförmedlingen eller jobbtorg. 

Vi vill ta fram fler 12-månaders visstidsanställningar med fokus på 

unga långtidsarbetslösa, det blir jobb som skapar större chanser till 

att komma in permanent på arbetsmarknaden och A-kassa i stället 

för försörjningsstöd om någon skulle bli arbetslös igen. 

Antal och andel  i målgruppen unga 16-29 år som varken arbetar 

eller studerar och saknar känd aktivitet tre år i följ ligger på 30,4  % 

i Stockholm. En extrem siffra. För alla unga som driver vind för våg 

i stadsdelarna vill vi starta ”Community Centers”, som provats i 

Rågsved. Många årskullar unga vuxna är i riskzonen, och då duger 

det inte med projekt som idag. Vi föreslår sex center för unga 

arbetslösa som saknar strukturerad sysselsättning och riskerar att 

aldrig komma in i samhället. Arbetslöshet gröper ur självkänslan. 

Sommarjobb till samtliga som söker är en självklarhet. Det ska inte 

vara avgörande var du bor för att få ett sommarjobb. Sommarjobb 

bygger självkänsla. 

Långt bort från jobb 

Det finns många som idag befinner sig mycket långt bort från 

arbetsmarknaden. Där jobbtorg inte räcker, eller är fel ingång. 

Anpassad utbildning är ett måste. Sociala kooperativ är bra 

alternativ för människor som står långt ifrån arbetsmarknaden, 
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exempelvis hemlösa, psykiskt funktionsnedsatta och personer som 

rehabiliteras efter missbruk. Det behövs många alternativ. 

Allt för många kvinnor i Stockholm står helt utanför 

arbetsmarknaden. Stockholmsvänstern vill ordna en mjukstart för 

den gruppen kvinnor som står allra längst bort från 

arbetsmarknaden, innan inskrivning på Jobbtorg är möjlig.  

Svenskundervisning, friskvård, studiebesök och 

föreläsningar/samtal med olika teman. För kvinnor som inte kan få 

arbete på grund av ålder, språk och hälsa kan det vara en viktig 

mötesplats i närsamhället. Att få komma ut och andas. Inspireras för 

att gå vidare.  

SFI – svenska för invandrare 

Svenska för invandrare (SFI) är ett av våra främsta verktyg för 

integration. Det ska vara lätt att få plats på SFI och de som behöver 

stöd ska få individuell anpassning, det ska vara mindre grupper och 

undervisningen ska vara mera sammanhållen än idag. Vi vill höja 

kvaliteten genom fler välutbildade lärare och fler lärarledda timmar. 

Målet ska vara att alla som lämnar SFI ska klara nationella målet i 

svenska. 

SFI ska inte splittras på många aktörer som idag och mer ska drivas 

i egen regi. Endast 14 % av SFI-undervisningen är i kommunal regi, 

medan hela 86 % är i extern regi.  SFI borde självklart likställas 

med all annan pedagogisk verksamhet. SFI behöver uppgraderas 

och kvalitésäkras. 

Arbetsmarknad och utbildning är sammanflätande och klart 

beroende av varandra. 

En ökad kunskapssegregering leder till högre arbetslöshet som 

drabbar dem med låg grundutbildning. De som varken studerar eller 

arbetar är påfallande många i Stockholm. Att det under en 

treårsperiod är så extremt många som dessutom inte har arbetat eller 

studerat är en mycket oroande tendens. Utbildning är en absolut 

förutsättning för arbete. Hela arbetsmarknadsnämnden borde bygga 

sin verksamhet utifrån denna kunskap - hållbara jobb och 

utbildning. 

Reservation 

Ledamoten Anton Andersson m.fl. (S) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

1. Delvis bifalla 

2. Att därutöver anföra  
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Vi ser med oro på den utveckling som Stockholm genomgått under 

moderat styre. Vår vackra huvudstad har gått mot allt större 

klassklyftor och segregation. De gigantiska skillnader som råder i 

vår stad har mått väl av drygt sju år av borgerligt styre. Andelen 

arbetslösa ungdomar har ökat lavinartat sedan regimskiftet i 

stadshuset och trots att konjunkturen knappast kan skyllas 

stadshusalliansen måste ansvaret vila tungt på dess följder för 

Stockholmarna. 

Med en socialdemokratisk politik skulle Stockholm möta en annan 

verklighet. I det socialdemokratiska förslaget till budget för 

arbetsmarknadsnämnden satsar vi på att ge stockholmare som 

saknar arbete förutsättningar till en meningsfull vardag. Speciellt 

angeläget är det att alla unga i Stockholm ges förutsättningarna som 

de behöver.  En politik som syftar till sysselsättning för Stockholms 

alla invånare. En politik som ser att tidiga insatser för att ge alla 

stockholmare förutsättningar till egen försörjning genom utbildning 

och arbete. 

Vi noterar att den moderatledda alliansen inte har samma syn på 

sysselsättning som vi socialdemokrater. Vi menar att den första 

kontakten med arbetsmarknaden är avgörande för framtiden.  

Socialdemokraterna är övertygade om att det behövs högre 

ambitioner för att bryta den negativa utvecklingen på Stockholms 

arbetsmarknad. I vårt förslag till budget för 2014 föreslår vi därför 

bland annat:  

- Jobb istället för bidrag. Alla som idag går på 

försörjningsstöd och som kan arbeta men inte får relevant 

anställningar ska erbjudas arbete, arbetspraktik eller 

utbildning. 

- Jobbtorgen. Utöka jobbtorgens öppna och uppsökande 

verksamhet till att också omfatta unga i gruppen 20-25. 

Starta ett ”jobbtorg ung” i södra Stockholm. 

- Satsa på vuxenutbildning. Vi utvecklar Stockholms stads 

vuxenutbildning genom att utöka antalet platser med 

omkring 500. En särskild satsning görs inom 

bristyrkesprogram 

- Garantera sommarjobb till alla unga. 

- Utökade möjligheter till praktik i samband med SFI-studier. 

Reservation 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 
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1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. Att därutöver anföra följande 

Arbetslösheten i Stockholm skiljer sig kraftigt åt mellan olika delar 

av staden. Liksom i övriga landet är arbetslösheten till stora delar 

strukturell där omfattande grupper av människor står utanför 

arbetsmarknaden oavsett konjunkturläge. Det är ett jämlikhets- och 

lika rättsproblem att vissa grupper har svårare att ta sig in på 

arbetsmarknaden än andra. Vi måste bygga en stad som håller ihop 

och ett samhälle där alla människors potential tas tillvara. 

Långvarig arbetslöshet kan vara svår att ta sig ur på egen hand. Det 

behövs individuella insatser där arbetsintegrerande sociala företag 

kan vara en del av lösningen. Staden bör genomföra insatser som 

höjer kunskapen om arbetsintegrerande socialt företagande och ge 

stöd till dem som vill starta sociala företag. Staden ska även ställa 

sociala krav i upphandlingar för att möjliggöra för personer utanför 

arbetsmarknaden att få ett arbete. Arbetsmarknadsnämnden bör ta 

ett samordnade ansvar i denna uppgift. 

Vinsterna är stora med ett mer samordnat och effektivt stöd till de 

arbetssökande där stat och kommun drar nytta av varandras insatser, 

resurser och kompetenser. Vi vill därför att Stockholms stad i 

samverkan med Arbetsförmedlingen ska initiera så kallade 

startcentraler för unga där Arbetsförmedlingen och staden finns 

samlokaliserade. Startcentralen ska innehålla flera olika 

verksamheter med utgångspunkten att skapa en helhet kring varje 

deltagare. Arbetsmarknadsinsatser, sociala insatser, hälsoinsatser 

och utbildningsinsatser ska ingå i startcentralen. Ungdomar med 

psykiska eller sociala problem ska snabbt kunna remitteras till 

specialister för att få stöd, exempelvis psykologer, arbetsterapeuter 

eller socionomer. Startcentralen ska även bedriva uppsökande 

verksamhet för att nå unga som står utanför både studier och 

arbetsmarknad. 

De unga som har stort behov av stöd ska ges möjlighet till täta 

kontakter med personalen. Den personliga kontakten kan vara 

avgörande för att insatserna ska lyckas. Tillräckliga resurser måste 

således tillföras för att säkerställa möjligheten att ge ett omfattande 

stöd och bygga relationer mellan personal och ungdom.  

En mycket viktig grupp att ge stöd är de unga som står helt utanför 

systemen och varken arbetar eller studerar. Enligt de senaste 

uppskattningarna har antalet unga utanför systemen ökat drastiskt, 
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från ca 5 300 till ca 8 300 unga. Det är mycket allvarliga siffror och 

ökningen är ytterst oroande. Det behövs fler plattformar för unga 

utanför systemen, inte minst i de områden där 

ungdomsarbetslösheten är mycket hög. Vi vill att startcentralerna 

får ett särskilt uppdrag att ge stöd till den här gruppen. Nära 

personlig kontakt mellan ungdomen och personalen på 

startcentralen är avgörande för att nå framgång, personaltätheten 

måste således vara hög. Det är också viktigt att verksamheterna ges 

långsiktiga förutsättningar. 

En av de grupper som drabbas värst av arbetslöshet är unga utan 

gymnasiekompetens. Därför vill vi införa ett kunskapslyft för unga 

där de får möjlighet att dels läsa in gymnasiekompetens på halvtid, 

dels jobba inom staden på halvtid. På så sätt stimulerar vi unga utan 

gymnasieutbildning att börja studera.  

Arbetsmarknadskunskap bör införas för samtliga elever i åk. 8 och 

åk. 3 på gymnasiet Många elever som går ut grundskolan eller 

gymnasiet saknar insikter kring vilka olika jobb som finns, vad 

arbetsgivarna efterfrågar, hur kunskaperna från skolan kan användas 

i olika yrken och vilka utbildningar som leder till jobb. För att 

minska glappet mellan skola och arbetsmarknad vill vi att 

Stockholms stad i samarbete med det lokala näringslivet inför 

arbetsmarknadskunskap i skolan. 

Den statliga utredningen Med rätt att delta (SOU2012:69) visar att 

stödet till nyanlända är otillräckligt och att kvinnor erbjuds ett 

mindre omfattande och relevant stöd än män. Det är med andra ord 

viktigt ur både ett individ- och jämställdhetsperspektiv att vidta 

åtgärder för att nyanlända kvinnor får det stöd de behöver och 

därigenom öka möjligheterna för kvinnor att ta sig ut på 

arbetsmarknaden. Staden bör därför erbjuda en möjlighet till 

språkträning och arbetsförberedande insatser särskilt riktade till 

föräldralediga, något som bedöms gynna inte minst kvinnor. 

Språket är avgörande för människors väg in i samhälle och arbete. 

Svenska för invandrare (SFI) är därmed en av de viktigaste 

arbetsmarknadsåtgärderna. Stockholms stad ska ha en undervisning 

av god kvalitet och det ska främst vara den enskilda personens 

förutsättningar och behov som ska avgöra omfattningen av SFI-

undervisningen. Särskilda insatser för att möta behoven hos 

illitterata och korttidsutbildade ska prioriteras och det arbete som 

tidigare utvecklats inom projektet Rätt steg bör utökas. 
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Språkundervisningen ska kunna genomföras parallellt med arbete, 

praktik, studier eller validering av kompetens.  

Staden har tidigare samarbetat med Röda Korset i projektet 

”Yrkeskompis” där nyanlända får stöd att bygga yrkesrelaterade och 

sociala nätverk. Vi ser mycket positivt på den här typen av insatser, 

men anser att ett mer långsiktigt perspektiv ska anläggas, snarare än 

att starta upp samarbeten en begränsad tid, lägga ned dem och sedan 

starta upp andra liknande initiativ. Projektet Yrkeskompis är ett 

exempel på en verksamhet som lagts ned för att senare återuppstå i 

form av en fadderverksamhet för nyanlända. Det är viktigt att 

långsiktighet präglar stadens arbete, snarare än kortsiktiga tillfälliga 

satsningar. 

Högt prioriterat är att utveckla stadens arbete utifrån den 

Romastrategi som antagits av regeringen. En romsk strategi bör tas 

fram för Stockholms stad, där stadens romer ska involveras i 

arbetet. Arbetsmarknadsförvaltningen bör även undersöka 

möjligheter att underlätta för de mycket utsatta EU-migranter på 

stadens gator, i många fall romer, att få ett arbete.  

Hälsa är en av flera viktiga faktorer för att människor ska kunna få 

och ta ett jobb, därför bör hälsofrämjande insatser ingå som en del i 

arbetsmarknadsinsatserna. 

I övrigt hänvisar vi till Miljöpartiets budgetmotion för 2014. 

 

§8 

Svar på skrivelse från Karin Rågsjö (V) och Daniel Söderberg 

Talebi (V) angående ”Vad görs för att minska arbetslösheten 

bland personer med funktionsnedsättning?” 

AMN 2014-0033-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

En skrivelse från Karin Rågsjö (V) och Daniel Söderberg Talebi (V) 

har inkommit till arbetsmarknadsnämnden angående vad som görs 

för att minska arbetslösheten bland personer med 

funktionsnedsättning. I skrivelsen sägs att antalet arbetslösa med 

funktionsnedsättning ökat med 17 procent i Stockholms stad det 
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senaste året enligt arbetsförmedlingens statistik. Förvaltningen 

ombeds redogöra för antalet personer med funktionsnedsättning 

som har praktik/visstidsarbete förmedlat genom Jobbtorg, antalet i 

”Open Eyes” som fått fast anställning, hur Jobbtorgen samverkar 

med Arbetsförmedlingen i denna fråga samt vad staden har för 

policy för hur Stockholm kan anställa fler personer med 

funktionsnedsättning.  

I stadens budget för 2014 ges arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att 

vara fortsatt pådrivande för att öka anställningar av personer med 

funktionsnedsättning i stadens nämnder och bolag. Nämnden 

arbetar med uppdraget genom sina arbetsmarknadsverksamheter, 

framförallt genom arbetet inom målgruppen Resurs. En särskild 

satsning genomförs 2014 gällande visstidsanställningar för personer 

med funktionsnedsättning. Till detta kopplas uppdraget att utveckla 

så kallade serviceassistenttjänster inom barn- och äldreomsorgen för 

personer med generella inlärningssvårigheter. Målet är att under 

2014 tillsätta 30 visstidsanställningar.  

Stadens verksamheter får inte föra register över personer med 

funktionsnedsättningar. I målgruppen Resurs, på de lokala 

jobbtorgen, ingår personer som uppbär försörjningsstöd av andra 

skäl än arbetslöshet, bl.a. funktionsnedsättning eller 

socialmedicinska skäl. Av de 1235 aspiranter som deltog i Resurs 

under 2013 avslutades 33,4 %. Bland de avslutade påbörjade 35 

studier och 142 gick vidare i anställning. 33 aspiranter avslutades av 

okänd orsak. Bland dessa kan det finnas fler personer som har fått 

arbete. Av de inskrivna i målgruppen resurs hade 170 praktik.  

Personer med funktionsnedsättningar har också varit prioriterade 

inom insatserna ungdomsanställningar och Stockholmsvärdar. 

OpenEyes är en av de arbetsmetoder som används för att få fler 

arbetsgivare att ta emot funktionsnedsatta tillhörande målgrupp 

Resurs. Statistik för hur många som har gått vidare till anställning 

där metoden OpenEyes har använts kan inte särredovisas utan 

redovisning av resultat sker för hela målgruppen i Resurs. 

Stadens program för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning ”Stockholm – en stad för alla”, är ett 

styrdokument för alla stadens nämnder och bolagsstyrelser. Ett 

inriktningsmål som ska uppnås för målgruppen finns under punkt 5 

i programmet ”Allas förmåga ska tas tillvara”. Måluppfyllelse följs 

upp utifrån indikatorerna: andel anställda personer med 

funktionsnedsättning i staden samt andelen personer med 

funktionsnedsättning som övergår till lönearbete efter deltagande i 

dagliga verksamheter enligt LSS eller dagverksamheter enligt SoL. 
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Samarbetet mellan Jobbtorg Stockholm och Arbetsförmedlingens 

AR-team för målgrupp Resurs regleras i en särskild 

överenskommelse om regelbundna möten, kunskapsutbyte samt 

samverkan kring tillsättning av lediga platser.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) och ledamoten Anton 

Andersson m.fl. (S) lämnade följande särskilda uttalande. 

Det är glädjande att notera att 142 från målgruppen Resurs på 

jobbtorgen gick vidare till anställning efter att ha avslutat resurs och 

att 35 gick till studier. Men det är allt för många som inte avslutar. 

För personer med funktionsnedsättning betyder arbete och 

sysselsättning vägen ut till samhället. Därför är det en politisk 

prioritering att skapa så bra förutsättningar som möjligt för 

målgruppen. 

 

§9 

Svar på skrivelse från Ulla Hamilton (M), Gulan Avci (FP) och 

Kristian Ljungblad (C) angående ”Om unga som varken 

arbetar eller studerar” 

AMN 2014-0035-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att skrivelsen besvarats 

med hänvisning till arbetsmarknadsförvaltningens 

tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet 

En skrivelse har inkommit till arbetsmarknadsnämnden från Ulla 

Hamilton (M) m.fl., Gulan Avci (FP) och Kristian Ljungblad (C) 

om unga som varken arbetar eller studerar. Enligt skrivelsen 

behöver staden få en tydligare bild av hur många unga 16-29 år som 

står utanför skola och arbetsliv samt saknar känd aktivitet. Detta för 

att utveckla arbetet med att minska utanförskapet i Stockholms stad. 

Skrivelsen ger således arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att ta 

fram en analys av antal och andel unga 16-29 år som varken arbetar 

eller studerar och som saknar känd aktivitet. Denna analys ska tas 

fram på stadsdelsnivå. 

Arbetsmarknadsförvaltningen redovisar i sitt svar att enligt den 

statistik som beställts från SCB tillhörde totalt 8 341 individer i 

staden målgruppen unga som varken arbetar eller studerar och 

saknar känd aktivitet. Gruppen utgjorde 4,8 procent av totalt antal 
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unga i samma ålder 2011. Andelen unga som varken arbetar eller 

studerar och saknar känd aktivitet var högst i Rinkeby-Kista (9,4 

procent) och Spånga-Tensta (8,0 procent). Sett till antal individer 

hade Rinkeby-Kista (1 007), Östermalm (1 004) och Södermalm 

(881) flest unga som tillhörde målgruppen unga 16-29 år som 

varken arbetar eller studerar och saknar känd aktivitet. 

Förvaltningen redovisar vidare att nästan en tredjedel av individerna 

i målgruppen hade 2011 tillhört målgruppen tre år i följd.  

Arbetsmarknadsförvaltningen anser mot bakgrund av det som 

redovisas i förvaltningens svar att den satsning som beslutats i 

budget för 2014 att erbjuda insatser genom Jobbtorg Stockholm till 

unga 20-25 år som varken arbetar eller studerar och saknar känd 

aktivitet i samverkan med stadsdelsförvaltningarna är viktig. 

Förvaltningen ser att ett långsiktigt arbete både genom detta 

uppdrag och det kommunala uppföljningsansvaret på sikt kan hjälpa 

allt fler unga till arbete och studier. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) och ledamoten Anton 

Andersson m.fl. (S) lämnade följande särskilda uttalande. 

Det är bra att vi fått färska siffror på unga i Stockholm som varken 

jobbar eller studerar. 

Att få rapporten uppdelat på tre åldersintervall hade varit ännu med 

intressant med tanke på att åldersintervallet 16-29 år är tämligen 

brett. 

Antalet unga i målgruppen 16-29 år som varken studerar eller 

arbetar är procentuellt lika många i Skärholmen och på Östermalm. 

Analysen blir därför svårhanterlig. Andelen av den här gruppen som 

har varit arbetslös och inte studerat tre år i följd är oroväckande 

högt i hela Stockholm. Det behövs ytterligare analys av materialet 

för att se andra variabler. Att ungdomar inte är inskrivna i det 

svenska skolsystemet är anmärkningsvärt och tyder på att ingen 

heller frågat. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Vi uppskattar den redogörelse som förvaltningen lämnat avseende 

unga som varken arbetar eller studerar. Vi kan konstatera att 

gruppen ökat markant sedan den senaste uppskattningen, vilket är 

mycket oroande. Staden kan göra mer för att motivera och stödja 

dessa unga att börja studera eller komma ut i arbete. Förvaltningen 

måste få de resurser som krävs för att sätta in kraftiga och 

långsiktiga åtgärder. Idag görs inte tillräckligt, vi vill att 

ambitionerna höjs. I Miljöpartiets budget för 2014 ökar vi 

resurserna kraftigt, vilket vi ser som nödvändigt för att ge den här 

gruppen unga stöd. Vi föreslår bland annat startcentraler för unga, 

möjlighet till en kombination av arbete och 

gymnasiekompletterande studier samt ökade resurser för att 

möjliggöra ett individuellt och relationsskapande stöd. 

 

§10 

Förändringar i delegationsordning för 

arbetsmarknadsnämnden 

AMN 2012-0092-1.1 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att delegera förtecknade 

ärenden och ärendegrupper enligt bilaga till 

förvaltningschefen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att förvaltningschefen får 

rätt att vidaredelegera förtecknade ärenden och 

ärendegrupper till annan anställd. 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att anmälan av beslut sker 

löpande till arbetsmarknadsnämnden om inte annat anges i 

delegationsförteckningen. 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att ordförande, eller vid 

dennes frånvaro vice ordförande, på nämndens vägnar får 

besluta i ärenden som är så brådskande att nämndens 

avgörande inte kan avvaktas. 

Ärendet 

Med delegationsbeslut avses ett beslut som egentligen ska fattas av 

nämnden, men där nämnden beslutat flytta över beslutanderätten till 

någon annan, beslutet delegeras. Detta görs formellt i ärendet 

delegationsordning. Eftersom nämnden ska ha det övergripande 
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ansvaret för hela verksamheten kan ärenden som i enlighet med 

Kommunallagen (KL) 6 kap 34 § avser verksamhetens mål, 

inriktning, omfattning eller kvalitet inte delegeras. 

Ärenden som rör myndighetsutövning mot enskilda får inte heller 

delegeras om de är av principiell beskaffenhet eller annars av större 

vikt. I övriga ärenden gäller i huvudsak att nämnden själv får 

bedöma vad som ska delegeras. 

Utöver korrigering av korrekturfel har justeringar och tillägg inom 

områdena ekonomi, vuxenutbildning och sfi gjorts. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§11 

Beslut om att utse nya Lex Sarah-ansvariga 

AMN 2014-0054-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att utse Elizabeth 

Castañeda Lindahl samt Cajsa Augustsson Werr till lex 

Sarah-ansvariga för arbetsmarknadsförvaltningen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser om Lex Sarah i  

socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS).  Kommunfullmäktige fattade 2013-06-10 

beslut om riktlinjer för lex Sarah.  Enligt kommunfullmäktiges 

beslut ska nämnden också utse så kallade lex Sarah-ansvariga med 

uppgifter att ta emot lex Sarah-rapporter och utreda vad som 

inträffat.  

Av arbetsmarknadsförvaltningens nuvarande lex Sarah-ansvariga 

kommer en att lämna sin anställning och en kommer att bli 

föräldraledig. 
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För att alltid ha en beredskap att hantera eventuella lex Sarah-

rapporter föreslår förvaltningen att Eliszabeth Castañeda Lindahl 

och Cajsa Augustsson Werr utses till lex Sarah-ansvariga för 

arbetsmarknadsförvaltningen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§12 

Instiftande av pris till årets lärare och lärarlag 

AMN 2014-0086-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

att instifta ett årligt pris till lärare och lärarlag inom sfi och 

kommunal vuxenutbildning som gjort särskilda insatser för 

utvecklingen av undervisningen under året i enlighet med 

vad som redovisas i tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 

Utbildningsnämnden har instiftat ett årligt pris till lärare och 

lärarlag inom grund- och gymnasieskola som genom kunskap, 

kreativitet och entusiasm gjort särskilda insatser för utvecklingen av 

undervisningen under året. Detta pris kommer att delas ut i 

anslutning till stadens mässa för goda exempel. 

Arbetsmarknadsnämnden föreslås inrätta ett liknande årligt pris för 

lärare och lärarlag inom utbildning i svenska för invandrare (sfi) 

och kommunal vuxenutbildning men att priset delas ut första 

gången vid stadens mässa för goda exempel 2015. Detta för att 

förvaltningen ska ha tid att utveckla rutiner för nominering och ta 

fram kriterier för urval. Priset ska lyfta fram lärare/lärarlag inom sfi 

och kommunal vuxenutbildning som utmärker sig för goda insatser 

i undervisningssituationen.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Beslutsgång 
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Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Vi välkomnar förvaltningens förslag som vi anser är ett bra initiativ 

för att lyfta fram lärare och lärarlag inom sfi och kommunal 

vuxenutbildning som utmärkt sig för goda insatser i 

undervisningssituationen. 

 

§13 

Frivillig återvandring – ny inriktning 

AMN 2014-0044-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner förvaltningens 

redovisning av genomgången av verksamheten. 

2. Arbetsmarknadsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

fortsätta bedriva verksamheten med frivillig återvandring i 

enlighet med förslagen i detta ärende. 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

I kommunfullmäktiges budget för 2014 beslöts att överföra ansvaret 

för verksamheten frivillig återvandring från utbildningsnämnden till 

arbetsmarknadsnämnden. 

Nämnden besvarade under hösten 2013 en remiss från stads-

ledningskontoret i frågan om en överflyttning av ansvaret för 

verksamheten från utbildningsnämnden till arbetsmarknads-

nämnden. I remissen anförde arbetsmarknadsnämnden att det före 

en överflyttning genomfördes borde göras en utredning om det 

ligger inom den kommunala kompetensen att bedriva återvandrings-

verksamhet och att den frågan borde utretts innan dess organi-

satoriska hemvist förändras (AMN 25 september 2013 Dnr 2013-

00273-1.6). 

Med hänvisning till nämndens beslut har förvaltningen med stöd av 

stadsledningskontorets juridiska avdelning granskat verksamheten 

och lämnar ett antal förslag till förändringar i detta ärende. 

Förvaltningen anser att verksamheten med hänsyn till de 

förändringar som skett i omvärlden samt ur ett rättsligt perspektiv 

behöver förändras. Förvaltningen förslag innebär att verksamheten 

inriktas på information och rådgivning till kommunmedborgare i 

Stockholm med frågor om återvandring. 
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Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

25 mars 2014. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan Avci (FP) samt 

ledamoten Kristian Ljunblad (C) föreslår att 

arbetsmarknadsnämnden beslutar avgöra ärendet vid dagens 

sammanträde. 

 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V), ledamoten Anton Andersson 

m.fl. (S) samt ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) föreslår att 

arbetsmarknadsnämnden beslutar att återremittera ärendet. 

 

Beslutsgång  

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog därefter, med 

instämmande från samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V), ledamoten Anton Andersson 

m.fl. (S) samt ledamoten Åsa Lindhagen m.fl. (MP) reserverar sig 

rörande beslutet om återremiss enligt följande. 

1. Att återremittera ärendet 

2. Samt att därutöver anföra följande. 

Vi önskar få ytterligare belyst vilka konsekvenser de föreslagna 

förändringarna får för stockholmare som har intresse av 

återvandring, vilka eventuella kostnadsbesparingar som 

förändringarna innebär samt hur berörda stockholmare och 

föreningar ser på förändringarna. 

 

§14 

Anmälan av kvalitetsutvärderingen av tre sfi-skolor i egen regi 

och uppföljning av de externa anordnarnas 

kvalitetsutvärderingar från 2012 

AMN 2014-0073-01.02 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner anmälan av 

kvalitetsutvärderingen av de tre sfi-skolorna i egen regi och 
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uppföljningen av de externa anordnare som 

kvalitetsutvärderades våren 2012. 

Ärendet 

SFI Stockholm har inom ramen för sitt systematiska kvalitetsarbete 

sedan våren 2012 ett samarbete med utbildningsförvaltningens 

uppföljningsenhet i syfte att kvalitetsutvärdera stadens samtliga sfi-

utbildningar. Under hösten 2013 avslutades grundutvärderingsfasen 

i och med att de tre sfi-skolorna i egen regi utvärderades. Samtidigt 

med det inleddes en uppföljning av de upphandlade 

utbildningsanordnarna. Hos de utbildningsanordnare som 

utvärderades våren 2012 gjordes ett återbesök för att följa upp vad 

som hänt efter utvärderingen. Det är höstens utvärderingar och 

återbesök som redovisas i detta anmälningsärende. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

20 mars 2014. 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§15 

Månadsrapport för februari 2014 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner månadsrapporten och 

beslutar att lägga den till handlingarna 

 

§16 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 3 februari 2014, 

justerat den 5 februari 2014. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 

26 mars 2014. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation inom området 

personal med dnr AMN-2011-00090. 

d) Till nämnden inkomna handlingar till och med den 19 mars 

2014. 
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e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 27 mars 2014 

justerat den 28 mars 2014. 

 

§17 

Nämndens frågor 

En skrivelse angående fördjupad redovisning av unga utan jobb och 

som inte studerar i åldersgruppen 19-15 år överlämnades från Karin 

Rågsjö och Daniel Söderberg Talebi (båda V) till nämnden för 

beredning. 

 

§ 18 

Förvaltningsinformation 

Förvaltningschef Charlotte Svensson lämnade följande information. 

- Förvaltningen har tagit fram en populärversion av nämndens 

verksamhetsplan, vilken också delades ut till nämnden. 

- Rekrytering till ny avdelningschef för Jobbtorg Stockholm 

pågår. Kicki Wattjersson, enhetschef för Jobbtorg 

Rosenlundsgatan, är tillförordnad avdelningschef till dess att 

en ny chef finns på plats. 

______________________ 

 


